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Protokół Nr ORN.0012.2.4.2019 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 24 kwietnia 2019 r. 
 

 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pan Dawid Bondarenko. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Izabela Bagińska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Zastępca Burmistrza Olecka – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd,  

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria 

Wiktorzak. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji. 

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   

w Olecku; 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku.  

 

 

k) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego; 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 

zryczałtowanego dodatku energetycznego.  

 

 

l) projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym; 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

do prowadzenia postępowań z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym.  

 

 

a) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że dnia 14 lutego 2019 r. mieszkańcy miejscowości Olecko–Kolonia złożyli 

wniosek o podział Sołectwa Jaśki. Stosownie do § 95 Statutu Gminy Olecko chęć utworzenia, 

połączenia lub podziału jednostki pomocniczej może zgłosić minimum 30 mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców. Wniosek poparty został 51 podpisami mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców, w tym w momencie składania wniosku okazało się,    

że 6 osób jest zameldowanych na terenie Gminy Olecko, 3 osoby są spoza terenu gminy,        

1 osoba jest niepełnoletnia, a 1 osoba zmarła. Niemniej jednak wymagane minimum              

30 podpisów zostało osiągnięte. Mieszkańcy nie wskazali granic sołectwa, w związku z tym 

Burmistrz poprosił o uzupełnienie wniosku w tym zakresie. Mieszkańcy opowiedzieli się     

za tym, aby granice nowo utworzonego sołectwa przebiegały zgodnie z granicami 

miejscowości. Z wnioskiem o podział Sołectwa Jaśki obejmującego miejscowości: Jaśki, 

Zielonówek, Olecko-Kolonia wystąpili mieszkańcy miejscowości Olecko-Kolonia, wnosząc 

o utworzenie Sołectwa Olecko-Kolonia. W dniu 15 kwietnia 2019 r. w Urzędzie Miejskim     

w Olecku odbyło się spotkanie konsultacyjne, którego głównym tematem był podział 

Sołectwa Jaśki na dwa odrębne sołectwa, ustalenie granic i nazw obu sołectw. W spotkaniu 

konsultacyjnym udział wzięło 19 uczestników, w tym 3 mieszkańców miejscowości Jaśki 
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oraz Radny Rady Miejskiej Pan Dawid Bondarenko. Mieszkańcy mieli możliwość zapoznania 

się z projektem uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki w Urzędzie Miejskim w Olecku 

oraz zgłosić uwagi na piśmie do Burmistrza Olecka do dnia spotkania konsultacyjnego      

oraz ustnie na spotkaniu konsultacyjnym. Projekt uchwały został zamieszczony w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na gminnej stronie internetowej oraz wywieszony na tablicach 

ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego i w sołectwie. W okresie wyłożenia projektu 

uchwały do wglądu ani na spotkaniu konsultacyjnym nie wpłynęły uwagi. Jako główny 

powód podziału sołectwa mieszkańcy wskazali brak więzi społecznej między mieszkańcami. 

Drugim powodem podziału sołectwa jest fundusz sołecki, mieszkańcy twierdzą, że jest        

on niesprawiedliwie wykorzystywany (lokowany głównie w miejscowości Jaśki). Dodała, że 

to od mieszkańców zależy jak środki z funduszu sołeckiego są rozdysponowane. Z chwilą 

podjęcia, a następnie wejścia w życie uchwały, zostaną zarządzone wybory, zarówno             

w utworzonym Sołectwie Olecko-Kolonia jak i również w Sołectwie Jaśki. 

Projekt uchwały dnia 23 kwietnia 2019 roku został przekazany do zaopiniowania Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie podziału Sołectwa Jaśki. 

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, dlaczego nie włączono miejscowości Olecko-Kolonia w granice administracyjne 

miasta. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że Gmina Olecko zaproponowała włączenie miejscowości Olecko-Kolonia    

w granice administracyjne miasta, mieszkańcy chcą jednak być samodzielni.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Sołectwa Jaśki. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie 

darowizny; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

powiedziała, że nieruchomość stanowiąca przedmiot darowizny, oznaczona nr geod. 432/4    

o powierzchni 0,0392 ha położona w Olecku przy Placu Zamkowym przeznaczona będzie    

na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oznaczonej nr geod. 

429/20, stanowiącej własność Powiatu Oleckiego, pozostającej w trwałym zarządzie Zespołu 

Szkół Technicznych przy Placu Zamkowym w Olecku. Uregulowanie stanu władania 

umożliwi prawidłowe zagospodarowanie nieruchomości oraz właściwe utrzymanie obiektów 

szkolnych. Warmińsko-Mazurski Konserwator Zabytków Pozwoleniem Nr 518/2018 z dnia 

26 listopada 2018 r. wyraził zgodę na dokonanie podziału nieruchomości gminnej w celu 

wydzielenia działki na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny.  

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości;  

 

p. o. Kierownika Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Maria Wiktorzak 

oznajmiła, że procedura sprzedaży nieruchomości z zasobu Gminy Olecko, oznaczonej         

nr geod. 434/44 o powierzchni 0,2216 ha położonej w Olecku obręb Olecko 2, ul. Zamkowa,    

w sąsiedztwie cmentarza, przeprowadzona została w roku 2008 w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego, z przeznaczeniem określonym zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego uchwalonym uchwałą Nr XLVII/379/06 Rady Miejskiej   

w Olecku z dnia 31 sierpnia 2006 r. Wg orzecznictwa w okresie procedowania planu 

uznawano, że rozporządzenie w sprawie określenia, jakie tereny pod względem sanitarnym  

są odpowiednie na cmentarze ma zastosowanie jedynie do budowy nowych cmentarzy. 

Obecnie interpretacja rozporządzenia jest inna. W świetle wyroków sądowych cytowane 

rozporządzenie dotyczy zarówno lokalizacji nowych cmentarzy w stosunku do istniejącej 

zabudowy, jak i lokalizacji nowej zabudowy w stosunku do istniejących cmentarzy,              

co uniemożliwia zabudowę działki zgodnie z przeznaczeniem w mpzp, czyli w strefie do     

50 m od granic cmentarza. Właściciel nieruchomości oznaczonej nr geod. 434/44 wystąpił     

o jej przekazanie na rzecz Gminy Olecko z żądaniem zapłaty poniesionych kosztów                

i utraconych korzyści. Gmina Olecko posiada w swoim zasobie nieruchomości pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną w kompleksie działek przy ul. Kościuszki w Olecku. Przez 

zamianę działek, można dokonać rekompensaty właścicielowi, który w dobrej wierze nabył 

nieruchomość od gminy pod zabudowę zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego. Do zamiany proponuje się działki oznaczone numerami geod. 1188/94           

o powierzchni 0,1404 ha i 1188/95 o powierzchni 0,2164 ha. Łączna kwota wartości działek 

określona przez rzeczoznawcę wynosi 288.696,00 zł. Dokonanie zamiany spowoduje 

odstąpienie właściciela nieruchomości od dochodzenia roszczeń z tytułu odszkodowania      

za brak możliwości jej zabudowy. Gmina, odzyskując nieruchomość oznaczoną nr geod. 

434/44 przy ul. Zamkowej, będzie mogła wykorzystać ją w sposób niekolidujący z planem. 

Zamiana jest dostawą towaru jak sprzedaż, dlatego też po stronie gminy wystąpi obowiązek 

zapłaty należnego podatku VAT, który będzie wynosił 66.400,08 zł. Uznaje się, że zamiana 

nieruchomości jest ekwiwalentna.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.  

 

 

d) projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

powiedziała, że zgodnie z art. 37 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne rada 

gminy określa, w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 

20 maja wykaz kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych  

do danej gminy. Wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód 
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powierzchniowych, na którym planuje utworzyć kąpielisko, składa jego organizator              

do 31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte.     

W tym terminie do Burmistrza Olecka wpłynęły dwa wnioski złożone przez Miejski Ośrodek 

Sportu i Rekreacji w Olecku o umieszczenie w wykazie kąpielisk – Kąpielisko „Skocznia” 

oraz Kąpielisko „Szyjka”. Zgodnie z obowiązkiem nałożonym przez ustawę Prawo wodne, 

Burmistrz Olecka podał do publicznej wiadomości projekt uchwały w sprawie wykazu 

kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019. W terminie upublicznienia projektu 

uchwały, tj. od 22 stycznia do 12 lutego 2019 r. do Urzędu Miejskiego w Olecku nie wpłynęły 

żadne uwagi oraz propozycje zmian do projektu uchwały. W terminie do 28 lutego 2019 r. 

projekt uchwały wraz z wnioskami oraz załączonymi do nich dokumentami przekazany został 

do zaopiniowania przez Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Białymstoku, Głównego 

Inspektora Ochrony Środowiska w Olsztynie i Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Olecku. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie 

wymienione wyżej instytucje.  

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zwrócił się do p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pani Anny Mitin            

o zapytanie sędziego technicznego MOSiR WOPR w Olecku o możliwość zagwarantowania 

zatrudnienia ratowników wodnych oraz przedstawienie kosztów z tym związanych. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wtrąciła, że problem braku ratowników wodnych na tych kąpieliskach polega na tym,           

że młodzi szkolą się i wyjeżdżają z Olecka. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko  

w roku 2019; 

 

p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że zgodnie z ustawą Prawo wodne rada gminy określa, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, sezon kąpielowy, który obejmuje okres między 1 czerwca        

a 30 września. Wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk wydzielonego fragmentu wód 

powierzchniowych, na którym planuje utworzyć kąpielisko, w tym wskazanie terminu 

otwarcia i zamknięcia kąpieliska składa jego organizator do 31 grudnia roku poprzedzającego 

sezon kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte. W tym terminie do Burmistrza Olecka 

wpłynęły wnioski złożone przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku 

o umieszczenie w wykazie kąpielisk dwóch kąpielisk, ze wskazaniem terminów ich otwarcia 

i zamknięcia. W przypadku Kąpieliska „Skocznia” od 20 czerwca do 31 sierpnia 2019 r.   

oraz Kąpieliska „Szyjka” w terminie od 1 lipca do 31 sierpnia 2019 r. Zgodnie z ustawą 

Prawo wodne Rada Miejska podejmuje uchwałę w sprawie określenia sezonu kąpielowego  

na terenie Gminy Olecko w roku 2019 w terminie do 20 maja. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał o koszty utrzymania ratowników na obu kąpieliskach. 
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p. o. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin 

oznajmiła, że pensje ratownikom wodnym wypłaca MOSiR. Dodała, że Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji  na obu kąpieliskach łącznie ma przewidzianych 10 etatów. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Olecko w roku 2019. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw               

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody.             

Na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy o grobach i cmentarzach wojennych, Wojewoda może 

powierzyć obowiązek utrzymania cmentarzy i grobów wojennych jednostce samorządu 

terytorialnego z jednoczesnym przekazaniem środków na realizację zadania. Pismem z dnia 

6 marca 2019 r. Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko grobów wojennych 

w 2019 r. przeznaczając na ten cel 7.000,00 zł. Na terenie gminy są dwa cmentarze wojenne: 

cmentarz w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu ewangelickim w Olecku, a także grób 

jeńca francuskiego na terenie cmentarza wyznaniowego w Babkach Gąseckich.  

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji 

rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.  

 

 

f) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Dobki; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

powiedziała, że projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Dobki został zainicjowany uchwałą intencyjną                          

Nr ORN.0007.49.2016 z dnia 23 czerwca 2016 r. z późn.zm. Uchwała została podjęta w celu 

uporządkowania trwałej struktury zabudowy mieszkaniowej i zagrodowej wsi oraz 

dostosowania przeznaczeń terenu do bieżących potrzeb ich właścicieli. Projekt planu został 

sporządzony zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Cała procedura prawna została również przeprowadzona 

zgodnie z tą uchwałą. Projekt został wyłożony do publicznego wglądu, odbyła się dyskusja 

publiczna. Po złożeniu projektu do publicznego wglądu wpłynęła jedna uwaga, która 

dotyczyła przedmiotowego planu, uwaga została uwzględniona w części. Uwaga ta zgodnie   

z przepisami ustawy winna być przegłosowana. Teren miejscowości Dobki jest obecnie 

objęty planem z 2000 r. i podlega zmianie tą uchwałą. Głównie znajdują się tam tereny 
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mieszkaniowe, rolnicze, zabudowy zagrodowej, sportu i rekreacji oraz tereny uzupełniające, 

takie jak tereny zieleni naturalnej, lasu i komunikacyjne. 

Uchwała składa się z tekstu planu, z rysunku planu, który jest załącznikiem nr 1 w projekcie, 

a także z rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag i rozstrzygnięcia o sposobie realizacji 

oraz zasad finansowania inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do zadań 

własnych Gminy. 

Uwaga w projekcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Dobki dotyczy zmiany przeznaczenia działki z rolnej na działkę jednorodzinną 

w zabudowie mieszkaniowej. Uwaga jest nieuwzględniona w części, gdyż nie można 

zrealizować bezpośrednio obiektu mieszkaniowego, czyli wskazać w planie terenu 

mieszkaniowego w strefie chronionego krajobrazu w odległości 100 m od zbiornika wodnego.  

Działka nr 6-15/1 znajduje się poza strefą zwartej zabudowy i w zasięgu Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Jezior Oleckich, w związku z powyższym nie ma możliwości 

przeznaczenia terenu pod zabudowę mieszkaniową – zakaz lokalizacji obiektów budowlanych 

w pasie szerokości 100 m od linii brzegów rzek, jezior i innych zbiorników wodnych,             

z wyjątkiem urządzeń wodnych oraz obiektów służących prowadzeniu racjonalnej gospodarki 

rolnej, leśnej lub rybackiej. Działka nr 6-20 znajduje się w strefie zwartej zabudowy wsi, 

jednak nie spełnia wymogów działki budowlanej w związku z czym nie ma możliwości 

nadania funkcji zabudowy mieszkaniowej. Na tych terenach istnieje wyłącznie możliwość 

realizacji zabudowy zagrodowej. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Uwaga: 

Komisja jednogłośnie przegłosowała uwagę jako nieuwzględnioną  

w części. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Dobki. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy           

w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen”; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że w dniu 16 lutego 1996 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do tworzenia Euroregionu „NIEMEN”. Zgodnie z § 11 Statutu Stowarzyszenia 

„Euroregion Niemen” Gmina Olecko jest członkiem zwyczajnym stowarzyszenia, 

reprezentowanym przez Burmistrza Olecka. Do tej pory przedstawicielem Gminy Olecko był 

Burmistrz Wacław Olszewski. Od dnia 23 listopada 2018 r. Pan Karol Sobczak pełni funkcję 

Burmistrza Olecka w związku z powyższym należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany 

reprezentanta gminy w Stowarzyszeniu. 

 

Członek Komisji - Marcin Roszko  

zapytał, ile wynosi roczna składka oraz jakie korzyści wynikają z uczestnictwa                       

w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen”. 

 

  

 



8 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odpowiedziała, że roczna składka wynosi 5.000,00 zł. Celem działalności stowarzyszenia jest 

wszechstronna działalność na rzecz rozwoju społeczno-gospodarczego części polskiej 

„Euroregionu Niemen”, w tym wspieranie trwałego rozwoju, zgodnie z prawami natury, 

poprawianie warunków życia mieszkańców, rozkwit wszelkich prawem dozwolonych form 

współpracy przygranicznej i transgranicznej z regionami sąsiednich krajów oraz promocja 

uczestnictwa Polski w strukturach Wspólnoty Europejskiej. Uczestnictwo Gminy Olecko      

w stowarzyszeniu pozwala na czerpanie przez gminę wielu korzyści. 

 

Członek Komisji - Marcin Roszko  

zapytał o ilość stowarzyszeń, do których przynależy Gmina Olecko. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

odrzekła, że obecnie Gmina Olecko jest członkiem w 4 stowarzyszeniach. Dodała,                

że niebawem Gmina Olecko przystąpi do Stowarzyszenia „Polskie Miasta Cittaslow”. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja zdecydowała, aby przedstawicielem Gminy Olecko  

do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu „Euroregion Niemen” został Burmistrz 

Olecka. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela do reprezentowania gminy w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Niemen”. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka 

rzeczywistego Unii Miasteczek Polskich; 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

powiedziała, że w dniu 27 marca 1991 roku Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę 

w sprawie przystąpienia do Unii Miasteczek Polskich. Zgodnie z § 10 Statutu Unii 

Miasteczek Polskich, Gmina Olecko jest członkiem rzeczywistym stowarzyszenia, 

reprezentowanym przez przedstawicieli wybranych przez Radę Miejską. Po wyborach 

samorządowych w 2018 roku, od dnia 23 listopada 2018 r. zmienił się skład Rady Miejskiej 

w Olecku, w związku z powyższym należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany reprezentantów 

gminy w stowarzyszeniu. 

  

Członek Komisji - Marcin Roszko  

zapytał, jakie korzyści wynikają poprzez członkostwo w Unii Miasteczek Polskich i ile 

wynosi roczna składka za udział w tym stowarzyszeniu. 

 

Kierownik Wydziału Strategii i Rozwoju – Aneta Milczarek 

oznajmiła, że roczna składka wynosi 3.000,00 zł. Dodała, że dzięki zaangażowaniu                 

i pozytywnemu, a nawet – pozytywistycznemu lobbingowi, wiele złych (z punktu widzenia 

samorządów gminnych) – rozwiązań proponowanych przez rząd lub parlament zostało 

oprotestowanych i tym samym skutecznie zablokowanych. Na przestrzeni ponad 20 lat 

istnienia samorządu terytorialnego głos Unii Miasteczek Polskich wielokrotnie przyczynił się 
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do wypracowania cennych koncepcji i zmian zarówno organizacyjnych,                                

jak i ustawodawczych, ważnych z punktu widzenia małych miast i gmin. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytany przez Radnego Marcina Roszko o sensowność uczestnictwa Gminy Olecko             

w stowarzyszeniu oznajmił, że gmina osiąga z tego tytułu szereg korzyści. Uczestnictwo 

pozwala przede wszystkim na reprezentowanie interesów małych miast i gmin                   

oraz promowanie takich rozwiązań ustrojowych i prawnych, które będą korzystne z punktu 

widzenia tej kategorii samorządów lokalnych i ich społeczności. Uczestnictwo gminy w tym 

stowarzyszeniu uważa za bardzo ważne.  

 

Przewodniczący Komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy są inne propozycje kandydatów na reprezentantów gminy w Stowarzyszeniu Unii 

Miasteczek Polskich. 

 

Komisja nie zgłosiła innych kandydatów. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Komisja uzgodniła, aby wzorem lat ubiegłych przedstawicielami Gminy Olecko jako 

członków rzeczywistych Unii Miasteczek Polskich zostali Burmistrz Olecka                      

oraz Przewodniczący Rady Miejskiej w Olecku. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany przedstawiciela Gminy Olecko jako członka rzeczywistego Unii 

Miasteczek Polskich.  

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że w projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok 

dochody prezentują się następująco (ogółem zmniejszenie o 1.239.000 zł):  

1. W dz. 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej, zmniejsza się plan o 1.240.000 zł z tytułu 

nadpłaconych dochodów w 2018 roku Pierwszego Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy 

podlegających zwrotowi w roku bieżącym.  

2. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, w planie Szkoły Podstawowej w Babkach Oleckich 

zwiększa się plan o 1.000 zł z tytułu otrzymanej nagrody za udział w Ogólnopolskim 

konkursie Nowej Ery „ Przez siedem biomów od równika do bieguna”.  

Wydatki (ogółem zwiększenie o 653.261 zł):  

1. W dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian:  

a)zwiększa się plan wydatków bieżących o 200.000 zł z przeznaczeniem na żwirowanie dróg 

publicznych gminnych i wewnętrznych,  

b)wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa ul. Słonecznej” z planem na 2019 

rok 10.000 zł i 2020 rok 40.000 zł z przeznaczeniem na prace projektowe - wykonanie 
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dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni asfaltowej, odwodnienia, oświetlenia 

od ul. Zielonej z przejazdem do ul. Wojska Polskiego o dł. ok. 350 m.  

2. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne           

z planem 66.401 zł na zakup nieruchomości, polegającej na zamianie gruntów – przekazanie 

na rzecz Gminy przy ul. Zamkowej w zamian za nieruchomość przy ul. Kościuszki.  

3. W dz. 750 – Administracja publiczna, przenosi się między paragrafami plan 700 zł 

przeznaczony na wydatki Oleckiej Rady Młodzieżowej.  

4. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż., wprowadza się plan na nowe 

zadania:  

a) 12.000 zł z przeznaczeniem na wpłatę na państwowy fundusz celowy dla Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Olecku na zakup sprzętu: aparatu linkowego 

ratowniczego, wysysacza inżektorowego, wytwornicy pianowej, detektora CO2, końcówek  

do rozpieracza ramieniowego.  

b) 350.000 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne „Zakup samochodu OSP Gąski”, 

stanowiącej wkład własny, przy planowanym dofinansowaniu z Samorządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego, NFOŚiGW oraz Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. 

Planowana wartość zadania 760.000 zł.  

5. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, zwiększa się plan finansowy Szkoły Podstawowej      

w Babkach Oleckich o 1.000 zł z przeznaczeniem na realizację zadania w ramach konkursu 

Nowej Ery „ Przez siedem biomów od równika do bieguna”.  

6. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, w wyniku zmiany 

przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego w Kijewie, zwiększa się plan o 5.200 zł        

na zadaniu inwestycyjnym „Oświetlenie placu To-TU w Kijewie” w zamian za zakup 

tabliczek, blaszaka i wyposażenia domku (zmniejszenie 90095 § 4210, 4300 i 92109 § 4210).  

7. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan o 13.860 zł      

na zadanie z FS „Budowa świetlicy wiejskiej w Możnych” z przeznaczeniem na prace 

projektowe.  

Przychody:  

Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 1.892.261 zł. 

 

W uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Olecko na lata 2019 – 

2028, dokonuje się następujących zmian: 

1. W Wieloletniej Prognozie Finansowej w 2019 roku zmniejsza się dochody ogółem             

o 1.501.700,00 zł stanowiące dochody bieżące; 

a) zwiększa się wydatki ogółem o 390.561,00 zł, w tym wydatki bieżące zmniejsza się           

o 54.900,00 zł a wydatki majątkowe zwiększa się o 445,461,00 zł. 

b) zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy na 2019 rok o 1.892.261,00 zł i wprowadza          

w tej samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń z lat 

ubiegłych. 

2. W wykazie przedsięwzięć realizowanych w latach 2019 – 2022 wprowadza się do realizacji 

przedsięwzięcie pn. „Budowa ulicy Słonecznej” z planem 50.000,00 zł, w tym w 2019 roku – 

10.000,00 zł, a w 2020 roku – 40.000,00 zł z przeznaczeniem na prace projektowe – 

wykonanie dokumentacji technicznej budowy ulicy o nawierzchni asfaltowej, odwodnienia, 

oświetlenia od ulicy Zielonej z przejazdem do ulicy Wojska Polskiego o długości około     

350 m. 
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Członek Komisji – Wacław Olszewski 

na podstawie zmniejszenia się planu dochodów o 1.240.000,00 zł z tytułu nadpłaconych 

dochodów w roku ubiegłym Pierwszego Urzędu Skarbowego w Bydgoszczy podlegających 

zwrotowi w roku bieżącym zapytał, czy Gmina Olecko dokonała już zwrotu. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że gmina dokonała zwrotu w kwietniu po otrzymaniu sprawozdań z Urzędów 

Skarbowych.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zauważył, że Gmina Olecko przeznaczyła z budżetu gminy na żwirowanie dróg publicznych 

gminnych i wewnętrznych 400.000,00 zł w roku ubiegłym. W jego opinii w nieprawidłowy 

sposób zagospodarowano te pieniądze skoro w roku bieżącym plan wydatków na ten cel 

zwiększa się o 200.000,00 zł. Zapytał, w ilu sołectwach dokonano żwirowania dróg. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że żwirowanie dróg przeprowadzono w 24 sołectwach.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zgłosił pilną potrzebę poprawienia drogi na ulicy Wiejskiej w kierunku od torów kolejowych 

do obwodnicy Olecka. 

 

Członek Komisji – Marcin Roszko 

jest przeciwny budowie drogi na ulicy Słonecznej na założonych obecnych wytycznych. 

Oznajmił, że budowa drogi na tej ulicy jest zasadna, powinna być jednak bardziej 

przemyślana, gdyż obecnie nie jest korzystna dla mieszkańców tej ulicy. W jego opinii 

planowana realizacja budowy drogi w kierunku od siatki Spółdzielni Mieszkaniowej do ulicy 

Wojska Polskiego nie powinna zostać wykonana, gdyż jego zdaniem nie ma                        

tam wystarczająco miejsca, aby zmieścić chodnik i drogę. Twierdzi, że zrealizowanie           

tej inwestycji może okazać się niebezpieczne dla mieszkańców ulicy Słonecznej. Zaapelował      

o opracowanie bezpieczniejszego i korzystniejszego projektu budowy tej ulicy. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że w trakcie opracowywania mpzp nikt z mieszkańców ulicy Słonecznej nie wniósł 

sprzeciwu. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że projekt dotyczący budowy drogi na ulicy Słonecznej będzie musiał 

przewidywać bezpieczne dla mieszkańców tej ulicy rozwiązania.  

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, czy budżet Gminy Olecko stać na budowy świetlic w małych sołectwach, jego 

zdaniem budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Możne jest bezcelowa. Wniósł               

o zwrócenie uwagi na sposób realizacji świetlic wiejskich. Uważa, że trzeba się nad tym 

poważnie zastanowić. Sądzi, że w niektórych sołectwach, zwłaszcza w tych mniejszych, 

wystarczyłaby wiata rekreacyjna bądź drewniany domek. 

 

Członek Komisji – Wioletta Żukowska 

jej zdaniem świetlica wiejska jest bardzo potrzebna mieszkańcom i powinna znajdować się   

w każdym sołectwie.  
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Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że składanie wniosków na budowę świetlicy wiejskiej ze środków funduszu 

sołeckiego przez mieszkańców sołectwa wskazuje, iż jest im ona potrzebna. Dodała, że         

w tej chwili mieszkańcy, przynajmniej w części sołectw, chcieliby mieć możliwość spotkania 

się w swoim sołectwie we wspólnym gronie w jakimś wyznaczonym do tego miejscu. Zgadza 

się z wypowiedzią Radnego Wacława Olszewskiego, zgodnie z którą mieszkańcy nie 

wszystkich sołectw korzystają ze świetlic wiejskich.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 4 głosach za i 2 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok.  

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028.  

 

 

Stanowisko w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653 i 655 przebiegających 

przez teren Gminy Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że przedmiotowe drogi, których zarządcą jest Zarząd Dróg Wojewódzkich                 

w Olsztynie, od wielu lat zasługują na przeprowadzenie generalnych remontów. Brak 

nakładów bieżących, jak i inwestycyjnych na przestrzeni wielu lat doprowadziły do bardzo 

złego stanu nawierzchni dróg w postaci nierówności jezdni, licznych ubytków asfaltu            

w szczególności w krawędziach jezdni oraz niestabilnych, nierównych i dziurawych poboczy. 

Są to wąskie drogi o dużym natężeniu ruchu, w związku z powstałymi w ostatnich latach 

zakładami produkcji drzewnej, z dużą ilością samochodów ciężarowych i ciągników 

siodłowych z naczepami. 

Wniesiona przez Radnego Wacława Olszewskiego uwaga zostanie potraktowana jako 

autopoprawka Burmistrza. Uwaga dotyczy uwzględnienia w stanowisku wykonania ścieżki 

rowerowej na całej trasie od miejscowości Borawskie przez miejscowość Malinówka            

w kierunku Suwałk oraz podjęcie w pierwszej kolejności modernizacji drogi wojewódzkiej  

nr 653 na trasie Olecko-Bakałarzewo. 

 

Członek Komisji – Wacław Olszewski 

oznajmił, że od momentu powstania Województwa Warmińsko-Mazurskiego, czyli               

od 1 stycznia 1999 roku Zarząd Dróg Wojewódzkich nigdy nie przeprowadził żadnej 

inwestycji drogowej na terenie Powiatu Oleckiego. Podkreślił, że na drodze wojewódzkiej    

nr 653 od miejscowości Borawskie przez miejscowość Malinówka do miasta Suwałki 

powinna zostać uzupełniona ścieżka rowerowa, tak aby znajdowała się na całej wymienionej 

trasie. Stwierdził, że droga wojewódzka nr 653 na odcinku Olecko – Bakałarzewo powinna 

zostać wyremontowana w pierwszej kolejności. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt stanowiska w sprawie modernizacji dróg wojewódzkich nr 653 i 655 

przebiegających przez teren Gminy Olecko. 

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione przekazane zostały Radnym drogą elektroniczną. 

 

Uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

W tym punkcie wniosków nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt i posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 

 

 

 
Protokołowała 

Izabela Bagińska 

Przewodniczący Komisji 

Dawid Bondarenko 

 


